
Protokół 
XXIII Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 21 grudnia 2016r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Lesiński, 
który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak - Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka - Radca Prawny  
Agnieszka Pakulska – Schoen – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
oraz zaproszeni goście: 
Mirosława Radzimska - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Grzegorz Stachowiak - Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach 
Michał Żelazek - Dyrektor GOKiS 
Ryszard Pomin - Dyrektor Zakładu Komunalnego 
Rafał Drzewiecki – przewodniczący  Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
 
 Przewodniczący poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad polegająca na 
dodaniu punktu 15 tj.: „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zamiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki nr 
99, 100, 101, 102, 103, 30/17, i 30/18 położone w obrębie Krzyżowniki”.             
 Pan Wójt wyjaśnił, że Uchwała nr XXIII/169/2016dotyczy zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy w odniesieniu do terenu aktywizacji gospodarczej. Inwestorzy wnioskują o 
zmianę parametrów zabudowy tj. wysokości zabudowy i zmniejszenia wskaźnika powierzchni 
biologicznie czynnej. Tereny inwestycyjne otoczone są  terenami uprawnymi, a więc zielenią i nie ma 
potrzeby, aby te wskaźniki były tak restrykcyjne jak obecnie co wiąże się z tym, że duża część terenu 
z jasno określonym przeznaczeniem pod inwestycję pozostaje obszarem biologicznie czynnym. 



Inwestorom zależy na maksymalnym wykorzystaniu powierzchni tych gruntów, co jest w zgodzie z 
polityką ochrony gruntów rolnych. 
 
 W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie zmiany porządku 
obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawiał się następująco : 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Kleszczewo na lata 2017-2029 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie, 
c) przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami oraz przegłosowanie poprawek, 
e) głosowanie nad projektem uchwały. 

6. Budżet gminy na 2017r.: 
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu,  
c) odczytanie opinii komisji stałych rady gminy, 
d) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji, opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej oraz przedstawienie 
ewentualnych autopoprawek  do projektu budżetu, 

e) przedstawienie poprawek do budżetu, 
f) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
g) głosowanie nad projektem uchwały. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2016r.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia  planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2017r. 
9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  za 2016r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie   uchwalenia planu pracy Rady Gminy na I półrocze 2017r.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego 

zadania zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu gminy, które nie wygasają z upływem 

2016r. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zamiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki nr 99, 100, 101, 102, 
103, 30/17, i 30/18 położone w obrębie Krzyżowniki. 

16. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
17.Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
18.Zapytania i wolne wnioski. 
19.Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia  
Radni nie zgłosili interpelacji.  
 
Ad. 3 porządku posiedzenia  
Przewodniczący poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do protokołu.  



W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXII Sesji Rady Gminy przedstawiła Pani 
Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia  
Przewodniczący Lesiński przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia związanego z uchwaleniem 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2017 – 2029. 
 
Ad. 5aporządku posiedzenia 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 
2017 – 2029 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Kleszczewo w dniu 12 grudnia 2016r.  
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ad 5b porządku posiedzenia 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr OS-0957/67/16/2016 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2016r. w sprawie 
wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2017 – 
2029. 
 
Ad 5c porządku posiedzenia 

Pani Skarbnik przedstawiła następujące autopoprawki Wójta Gminy do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2016 – 2029: 
 
W załączniku Nr 1 
1. Zmniejsza się o 6.500,00 zł wiersz 1.1.5  dochody bieżące z tytułu dotacji i środków 

przeznaczonych na cele bieżące do kwoty 7.899.115,00 zł. 
2. W wierszu 11.5 nowe wydatki inwestycyjne zmniejsza się o 792.250,00 zł, w wierszu 11.6 

wydatki majątkowe w formie dotacji zwiększa się o 792,250,00 zł 
3. Uzupełnia się zapis dotyczący dochodów bieżących na programy, projekty lub zadania z 

udziałem  środków, o których mowa  w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy tj. w wierszach 12.1 
9.600,00 zł, 12.1.1 7.344,00 zł i 12.1.1.1 7.344,00 zł. 

4. Uzupełnia się kwotę w wierszu 9.3  o 2.100,00 zł. 

W załączniku nr 2  wykaz przedsięwzięć: 
5. W wierszu 1.3.2.1 „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy 

Kleszczewo - szkoły podstawowej w Kleszczewie, w Ziminie oraz świetlicy wiejskiej w 
Poklatkach” zmniejsza się  limit zobowiązań do kwoty 700.000,00 zł 

6. Uzupełnia się wykaz o zadanie ujęte w wierszu 1.3.2.6 „Przyłączenie do sieci energetycznej bazy 
Zakładu Komunalnego w Kleszczewie – likwidacja trafostacji słupowej” ujęto łączne nakłady na 
lata 2016 do 2017 8.724,06 zł i na 2017r 4.798,23 zł. Równocześnie zwiększa się wiersz 11.3 i  
11.3.2  wydatki majątkowe objęte limitem o 4.798,23 zł w załączniku Nr 1. 

7. Zwiększono o 3.690 zł  łączne nakłady w wierszu 1.3.2.4 „Poprawa efektywności kształcenia w 
Zespole Szkół w Tulcach poprzez rozbudowę szkoły oraz wyposażenie pracowni przedmiotowych 
- poprawa warunków nauczania”.  

Ad 5d porządku posiedzenia 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad wniesionymi poprawkami.  



W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania nad poszczególnymi 
poprawkami: 
 
Poprawka nr 1) tj.w zał. 1zmniejsza się o 6.500,00 zł wiersz 1.1.5  dochody bieżące z tytułu dotacji i 
środków przeznaczonych na cele bieżące do kwoty 7.899.115,00 zł. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Poprawka nr 2)tj.w zał. 1w wierszu 11.5 nowe wydatki inwestycyjne zmniejsza się o 792.250,00 zł, 
w wierszu 11.6 wydatki majątkowe w formie dotacji zwiększa się o 792,250,00 zł. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem poprawki głosowało 13  radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się  0 radnych.   
 
Poprawka nr 3) tj.w zał. 1uzupełnia się zapis dotyczący dochodów bieżących na programy, projekty 
lub zadania z udziałem  środków, o których mowa  w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy tj. w wierszach 12.1 
9.600,00 zł, 12.1.1 7.344,00 zł i 12.1.1.1 7.344,00 zł. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
 Za przyjęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
 Przeciw głosowało  0  radnych.  
 Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Poprawka nr 4) tj.w zał. 1uzupełnia się kwotę w wierszu 9.3  o 2.100,00 zł. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13  radnych. 
 Za przyjęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
 Przeciw głosowało 0 radnych.  
 Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Poprawka nr 5) tj.w zał. Nr 2w wierszu 1.3.2.1 „Termomodernizacja budynków użyteczności 
publicznej na terenie Gminy Kleszczewo - szkoły podstawowej w Kleszczewie, w Ziminie oraz 
świetlicy wiejskiej w Poklatkach” zmniejsza się  limit zobowiązań do kwoty 700.000,00 zł 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13  radnych. 
 Za przyjęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
 Przeciw głosowało 0 radnych.  
 Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Poprawka nr 6) tj.w zał. Nr 2uzupełnia się wykaz o zadanie ujęte w wierszu 1.3.2.6 „Przyłączenie do 
sieci energetycznej bazy Zakładu Komunalnego w Kleszczewie – likwidacja trafostacji słupowej” 
ujęto łączne nakłady na lata 2016 do 2017 8.724,06 zł i na 2017r 4.798,23zł.Równocześnie  zwiększa 
się wiersz 11.3 i  11.3.2  wydatki majątkowe objęte limitem o 4.798,23 zł w załączniku Nr 1. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13  radnych. 
 Za przyjęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
 Przeciw głosowało 0 radnych.  
 Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
 
Poprawka nr 7) tj.w zał. Nr 2 zwiększono o 3.690 zł  łączne nakłady w wierszu 1.3.2.4 „Poprawa 
efektywności kształcenia w Zespole Szkół w Tulcach poprzez rozbudowę szkoły oraz wyposażenie 
pracowni przedmiotowych - poprawa warunków nauczania”.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13  radnych. 
 Za przyjęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
 Przeciw głosowało 0 radnych.  
 Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   



 
Poprawki zostały przyjęte. 
 
Ad.5e  porządku posiedzenia 
Przewodniczący przystąpił do głosowania projektu Uchwały nr XXIII/161/2016 w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2017– 2029. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
 Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
 Przeciw głosował 1 radny.  
 Od głosu wstrzymało się 0 radnych.   
Uchwała Nr XXIII/161/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia  

Przewodniczący przeszedł do punktu posiedzenia dotyczącego uchwalenia budżetu na 2017r. 
  
Ad. 6a porządku posiedzenia 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2017r. przedstawiła Pani Skarbnik w 
formie prezentacji multimedialnej. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia Komisji Rady Gminy.  
 Pan Wójt podkreślił, że nie ma w budżecie dochodów ze sprzedaży majątku Gminy, ale być 
może w przyszłości sytuacja ta ulegnie zmianie, gdyż sprzedaż wiąże się ze wzrostem dochodów i 
inwestycjami.  Wójt ma nadzieję na pozytywne zakończenie procesu komunalizacji działek,  które w 
planie zagospodarowania przestrzennego są przewidziane pod  inwestycje.  
 Pan Wójt podkreślił też, że pierwszy raz budżet po stronie wydatków osiągnął poziom 40mln 
zł. Oczywiście w znacznym stopniu na taki wzrost wpływa program 500+, ale też bardzo wysoka 
kwota wydatków majątkowych, głównie inwestycyjnych – ponad 8mln zł, częściowo przewidzianych 
do sfinansowania z kredytu. Duża kwota na inwestycje, to w znacznej części skutek rozpoczęcia 
naborów do programów unijnych. 
Pan Wójt przedstawił najważniejsze przedsięwzięcia ujęte w projekcie budżetu na 2017r.: 
- kanalizacja sanitarna w Gowarzewie w ulicy Swarzędzkiej i Siekiereckiej 1.000.000zł, Pan Wójt 

dodał, że jest to kwota po proponowanym w poprawce przesunięciu części tych środków, tj. 400.000 
zł na oświetlenie oraz poinformował, że przetarg na oświetlenie podzielony na dwie części udało się 
rozstrzygnąć tylko w jednej części, w części drugiej zostanie on powtórzony, przesunięcie środków 
ma na celu umożliwienie ponownego ogłoszenia przetargu. 

- budowa kanalizacji w Komornikach 550.000zł, 
- rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Nagradowicach 1.300.000zł, 

  - dotacja na projekt drogi Tulce – Gowarzewo. Gmina zabiega o to by Powiat Poznański wspólnie  z 
Gminą Kleszczewo przygotował dokumentację modernizacji tej drogi, co umożliwiłoby budowę 
ciągu pieszo – rowerowego wraz z oświetleniem przy wykorzystaniu środków z programu ZIT, 
gdzie można uzyskać 85% dofinansowania, 

- na przebudowę dróg powiatowych założono 500.000zł, dotyczy to trzech tematów, które deklarował 
przed zatwierdzeniem budżetu Powiat Poznański: budowa ronda wraz z fragmentem chodnika w 
Tulcach, budowa ul. Siekiereckiej i budowa drogi Kleszczewo – Swarzędz. Pan Wójt dodał, że w 
uchwalonym już budżecie Powiatu Poznańskiego ujęta została budowa drogi Kleszczewo – 
Swarzędz, natomiast dwa pozostałe tematy znalazły się na „liście rezerwowej”, a ich realizacja 
uzależniona jest od podsumowania przez powiat roku 2015 i ewentualnego rozstrzygnięcia 
przetargów na inwestycje, które są już w budżecie zapisane, 

- nawierzchnia asfaltowa na drodze w Markowicach, to odcinek drogi przejmowany od Powiatu 
Poznańskiego, który wraz z przekazaniem zadeklarował środki na wykonanie nawierzchni asfaltowej 
na odcinku łączącym fragmenty tej drogi, które taką nawierzchnie już posiadają, 

- budowa drogi w Krzyżownikach 120.000zł dotyczy dokończenia drogi na terenach inwestycyjnych, 
- budowa dróg gminnych, ul. Świerkowej i ul. Tulipanowej w Tulcach, 
- dokończenie remontu świetlicy w Śródce 150.000zł, dofinansowanie z programu LIDER+, 

realizowanego w ramach Stowarzyszenia "Trakt Piastów", którego Gmina jest członkiem 



- poprawa efektywności kształcenia w Zespole Szkół w Tulcach 444.000zł, jest to udział gminy w 
kosztach rozbudowy szkoły, pozostałą część środków zamierzamy pozyskać z WRPO,  

- budowa oświetlenia ulicznego 400.000zł, poza budową oświetlenia kwota ta zawiera również środki 
na sfinansowanie dokumentacji na kolejne odcinki oświetlenia gminnego, 

- 986.590 zł założono na zadanie inwestycyjne w Zakładzie Komunalnym, co dotyczy poprawy 
infrastruktury służącej zaopatrzeniu w wodę Gowarzewa, Kleszczewa i Nagradowic oraz kwestii 
transportu publicznego i odbioru ścieków, 
- budowa trybun na stadionie w Kleszczewie - 200.000zł, 
- budowa siłowni zewnętrznych 200.000zł przy udziale środków z programu Lider+ w ramach 
Stowarzyszenia Trakt Piastów. Siłownie miałyby być zlokalizowane w sąsiedztwie placów zabaw i 
„jastrząbków”. 
 Pan Wójt podsumował, że łącznie z budżetem sołeckim kwota na inwestycje założone w 
przyszłorocznym budżecie wynosi 8.676.446,81 zł. 
 Pan Nowicki Ferdynand sołtys Poklatek zapytał o ewentualne plany związane z remontem 
drogi Kleszczewo – Poklatki? 
 Pan Wójt wyjaśnił, że jest to droga powiatowa, której remontu powiat poznański obecnie w 
ogóle nie bierze pod uwagę. 
 
Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ad. 6b porządku posiedzenia 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę nr SO-0952/67/16/2016 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2016r.w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie uchwały budżetowej Gminy Kleszczewo na 2017r. 
 
Ad. 6c porządku posiedzenia 
Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu Gminy przedstawione zostały opinie komisji stałych Rady 
Gminy o projekcie budżetu. 
Radny Tadeusz Lammel, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 
pozytywną opinię dotyczącą budżetu na 2017r.  
Radna Regina Batycka, Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej poinformowała, że 
Komisja pozytywnie opiniuje budżet na 2017r.  
Radny Jarosław Bytniewski, Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury przedstawił pozytywną 
opinię Komisji dotyczącą budżetu na 2017r.. 
Opinie Komisji Stałych Rady Gminy o projekcie budżetu na 2017r. stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6d porządku posiedzenia 
W stosunku do projektu budżetu Pani Skarbnik przedstawiła następujące autopoprawki Wójta Gminy: 

1. w załączniku Nr 2 w dziale 754 przesunięcie 10.000 zł zwiększające rezerwę  w rozdziale 75412 - 
Zarządzanie kryzysowe, zmniejszające  zakup materiałów i wyposażenia w rozdziale 75412 
Ochotnicze straże pożarne. 
 

2. w załączniku Nr 2 z działu 010 Rolnictwo i łowiectwo, z rozdziału 01010 Infrastruktura  
wodociągowa i kanalizacyjna z paragrafu 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych  
przenosi się 400.000 zł do działu  900 Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska, rozdziału 
Oświetlenie ulic, placów i dróg, paragrafu 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. 
Równocześnie w załączniku nr 2a zmniejsza się o kwotę 400.000,00 zł zadanie „Kanalizacja 
sanitarna w Gowarzewie ul Siekierecka i Swarzędzka” a wprowadza się 400.000,00 zł na  zadanie 
„Budowa oświetlenia ulicznego” 
 

3. w załączniku Nr 2a pozycja w rozdziale 60016, paragrafie 6050 – Budowa dróg gminnych dodaje 
się nazwę ulic tj. „ ul Świerkowa i ul. Tulipanowa w Tulcach” 

 
 



4. W załączniku nr 6 - Zestawienie planowanych kwot dotacji z budżetu w 2017 roku jednostkom 
sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora finansów publicznych, w części 
dotyczących jednostek spoza sektora finansów publicznych pozycję z działu 855, rozdziału 
85505, na prowadzenie żłobka przesuwa się 72.960,00 zł z dotacji podmiotowej do dotacji 
celowej.  
 

5. W załączniku nr 7 – Plan przychodów i kosztów samorządowego zakładu budżetowego oraz 
plany dochodów i wydatków rachunku dochodów jednostek, o których mowa w art. 223 ust. 1 
ufp,  zwiększa się stan środków obrotowych w Zakładzie Komunalnym na dzień 01.01.2017r. i 
31.12.2017r. do kwoty 172.201,49 zł. 

Ad. 6e porządku posiedzenia 
Przewodniczący przedstawił  poprawki do projektu uchwały budżetowej: 

1. W załączniku Nr 2 w dziale 754 przesunięcie 10.000 zł zwiększając rezerwę  w rozdziale 75412 - 
Zarządzanie kryzysowe, zmniejszając  zakup materiałów i wyposażenia w rozdziale 75412 
Ochotnicze straże pożarne. 

 
2. W załączniku Nr 2 z działu 010 Rolnictwo i łowiectwo, z rozdziału 01010 Infrastruktura  
wodociągowa i kanalizacyjna z paragrafu 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych  
przenosi się 400.000 zł do działu  900 Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska, rozdziału 
Oświetlenie ulic, placów i dróg, paragrafu 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych. 
Równocześnie w załączniku nr 2a zmniejsza się o kwotę 400.000,00 zł zadanie „Kanalizacja sanitarna 
w Gowarzewie ul Siekierecka i Swarzędzka” a wprowadza się 400.000,00 zł na  zadanie „Budowa 
oświetlenia ulicznego” 
 
3. W załączniku Nr 2a pozycja w rozdziale 60016, paragrafie 6050 – Budowa dróg gminnych 
dodaje się nazwę ulic tj. „ ul Świerkowa i ul. Tulipanowa w Tulcach” 
 
4. W załączniku nr 6 - Zestawienie planowanych kwot dotacji z budżetu w 2017 roku jednostkom 
sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora finansów publicznych, w części 
dotyczących jednostek spoza sektora finansów publicznych pozycję z działu 855, rozdziału 85505, na 
prowadzenie żłobka przesuwa się 72.960,00 zł z dotacji podmiotowej do dotacji celowej.  
 
5. W załączniku nr 7 – Plan przychodów i kosztów samorządowego zakładu budżetowego oraz 
plany dochodów i wydatków rachunku dochodów jednostek, o których mowa w art. 223 ust. 1 ufp,  
zwiększa się stan środków obrotowych w Zakładzie Komunalnym na dzień 01.01.2017r. i 
31.12.2017r. do kwoty 172.201,49 zł. 

Ad. 6f porządku posiedzenia 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad wnioskowanymi poprawkami. W związku z brakiem pytań 
przewodniczący przeszedł do głosowania nad poszczególnymi poprawkami. 
 
Poprawka nr 1tj. w załączniku Nr 2 w dziale 754 przesunięcie 10.000 zł zwiększając rezerwę  w 
rozdziale 75412 - Zarządzanie kryzysowe, zmniejszając  zakup materiałów i wyposażenia w rozdziale 
75412 Ochotnicze straże pożarne. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 

Poprawka nr 2tj. w załączniku Nr 2 z działu 010 Rolnictwo i łowiectwo, z rozdziału 01010 
Infrastruktura  wodociągowa i kanalizacyjna z paragrafu 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych  przenosi się 400.000 zł do działu  900 Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska, 



rozdziału Oświetlenie ulic, placów i dróg, paragrafu 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych. Równocześnie w załączniku nr 2a zmniejsza się o kwotę 400.000,00 zł zadanie 
„Kanalizacja sanitarna w Gowarzewie ul. Siekierecka i Swarzędzka” a wprowadza się 400.000,00 zł 
na  zadanie „Budowa oświetlenia ulicznego” 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 

Poprawka nr 3 tj. w załączniku Nr 2a pozycja w rozdziale 60016, paragrafie 6050 – Budowa dróg 
gminnych dodaje się nazwę ulic tj. „ ul Świerkowa i Tulipanowa w Tulcach” 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
 
Poprawka nr 4 tj. w załączniku nr 6 - Zestawienie planowanych kwot dotacji z budżetu w 2017 roku 
jednostkom sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora finansów publicznych, w części 
dotyczących jednostek spoza sektora finansów publicznych pozycję z działu 855, rozdziału 85505, na 
prowadzenie żłobka przesuwa się 72.960,00 zł z dotacji podmiotowej do dotacji celowej.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
 
Poprawka nr 5 tj. w załączniku nr 7 – Plan przychodów i kosztów samorządowego zakładu 
budżetowego oraz plany dochodów i wydatków rachunku dochodów jednostek, o których mowa w art. 
223 ust. 1 ufp,  zwiększa się stan środków obrotowych w Zakładzie Komunalnym na dzień 
01.01.2017r. i 31.12.2017r. do kwoty 172.201,49 zł. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem poprawki głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
 
Poprawki zostały przyjęte. 
 
Ad. 6g porządku posiedzenia 
Przewodniczący przystąpił do głosowania projektu uchwały Nr XXIII/162/2016 w sprawie uchwały 
budżetowej na 2017 rok. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
 Za przyjęciem uchwały głosowało  13 radnych. 
 Przeciw głosowało 0 radnych.  
 Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr XXIII/162/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2016r. zdał jej Przewodniczący Pan Jan Rajchelt. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXIII/163/2016 w sprawie zatwierdzenia  planu pracy Komisji Rewizyjnej 
na 2017r. przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan Rajchelt. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 



Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/163/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  za 2016r. przedstawiła Pani Mirosława Radzimska. 
Pani Radzimska poinformowała, że Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych działa we współpracy z Ośrodkiem Pomocy Społecznej, Gminnym Ośrodkiem 
Kultury i Sportu, Zespołami Szkół, oraz Sądem Rejonowym w Środzie Wlkp., Komisariatem 
Policji w Swarzędzu, Ogniwem Prewencji w Kleszczewie, Poradnią Uzależnień w Poznaniu, 
Szpitalem Psychiatryczny w Kościanie i Gnieźnie. Plan finansowy na 2016 rok zakładał na 
realizację zadań Komisji kwotę 139.940zł, a wydatki według stanu na dzień 16 grudnia 2016r. 
wyniosły  109.350 zł. 

W zadaniu zatytułowanym „zwiększanie dostępności terapeutycznej i rehabilitacyjnej 
dla osób uzależnionych od alkoholu i narkomanii” Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych obradowała cztery razy, w miesiącach: styczeń, kwiecień, 
październik i grudzień. Jej zasadniczym tematem była Akcja Zima, Akcja Lato, podjęcie 
decyzji o konkursie „Nałogom – mówimy stop”. Przeprowadzono rozmowę motywującą do 
leczenia z jedną osobą. GKRPA kierowała osoby nadmiernie spożywające alkohol na leczenie 
do Poradni Leczenia Uzależnień w Poznaniu. Akta dwóch osób nadużywających alkohol 
przekazano do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp., gdyż osoby te powodowały rozkład 
pożycia rodzinnego. 

W Punkcie Konsultacyjnym przyjmował psycholog i specjalista polityki społecznej. 
Zajmowano się 8 osobami ( niektórzy uczęszczali systematycznie co miesiąc). Działała grupa 
samopomocy AA pod przewodnictwem Pana Wiesława – trzeźwego alkoholika od ponad 20 
lat. Grupa ta ma za zadanie wspomaganie oddziaływania terapeutycznego utrzymania własnej 
trzeźwości i pomagania innym w jej osiąganiu. Grupa spotyka się raz  w tygodniu, w 
godzinach popołudniowych, w Ośrodku Pomocy Społecznej ( 3 – 7 osób). 

W zadaniu „udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe i 
narkomanii, pomocy psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą 
w rodzinie” GKRPA finansowała prowadzenie przez Ośrodek Pomocy Społecznej dwóch 
systematycznie działających świetlic środowiskowych w Kleszczewie i w Tulcach, w 
godzinach popołudniowych. W wakacje dodatkowo uruchomione zostały świetlice w 
Nagradowicach, Komornikach, Gowarzewie i Śródce. Latem działalnością świetlic objęto 85 
dzieci (15 Śródka, 4 Gowarzewo, 19 Komorniki, 18 Kleszczewo, 10 Tulce, 19 Nagradowice). 
W Kleszczewie uczęszcza obecnie 25 dzieci, a w Tulcach 11 dzieci. Z wydzielonych środków 
finansowych w planie finansowym Ośrodka Pomocy Społecznej uczestnicy świetlic byli na 
wycieczce w Toruniu i w Puszczykowie – Muzeum Arkadego Fiedlera i w Poznaniu – 
Muzeum Narodowym. W ramach środków Stowarzyszenia „Pomagam” pozyskanych z 
dotacji Wojewody Wielkopolskiego wychowankowie świetlic uczestniczyli: 

a) w wyjeździe do kina Cinema City Kinepolis w Poznaniu 
b) w wyjeździe do kina Multikino w Poznaniu 
c) w wycieczce do Palmiarni i na Stadion Miejski w Poznaniu 
d) w turystyce do Bramy ICHOT i Muzeum Rogalowego w Poznaniu. 



Świetlice środowiskowe to placówki opiekuńczo - wychowawcze wsparcia  dziennego 
wspierające rodziców w wychowywaniu młodych mieszkańców Gminy Kleszczewo. 

Zadanie „prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w 
zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii, w szczególności  dla dzieci i 
młodzieży” obejmowało: 

a) zorganizowanie przez GOKiS ferii zimowych dla dzieci i młodzieży, 
b) zorganizowanie przez GOKiS półkolonii letnich i festynu „Żegnamy wakacje”, 
c) przeprowadzenie programu profilaktycznego przez Scenę Ars Marketing z Krakowa 

zatytułowanego „Wolności oddać nie umiem” w wykonaniu artysty Gabriela Fleszara 
dla klas VI i gimnazjum w ZS w Kleszczewie i w Tulcach oraz Szkoły Podstawowej 
w Ziminie ( 379 uczniów), 

d) przekazanie przedszkolom i I klasom szkół podstawowych kolorowanek z Centrum 
Rozwoju Lokalnego:  Jerzy Dudek „Zdrowa rodzina, szczęśliwe życie”, „ Zdrówko na 
bis”, 

e) Przekazanie Policji w Kleszczewie alkomatu. 

W ramach zadania „podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów 
określonych w art. 131i 15 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi oraz występowanie przed sadem w charakterze oskarżyciela publicznego” 
przeprowadzono szkolenie w sklepach dla sprzedawców napojów alkoholowych. 
Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wydała 7 postanowień na 
sprzedaż napojów alkoholowych. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXIII/164/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017r. przedstawiła Pani Mirosława Radzimska. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXIII/164/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXIII/165/2016 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na I 
półrocze 2017r. przedstawił Przewodniczący Lesiński. Przewodniczący zaproponował następujące 
tematy Sesji na pierwsze półrocze 2017r.: 
styczeń – Przygotowania do Akcji Zima, 
luty – Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy, 
marzec – Działalność służby zdrowia na terenie gminy, 
kwiecień – Finanse Zespołów Szkół w Kleszczewie i w Tulcach, 
maj – Wykonanie budżetu za 2016r., 
czerwiec - Sprawozdanie z działalności szkół w roku szkolnym 2016/2017. 

Radni nie mieli pytań, ani uwag do przedstawionych propozycji w związku z 
powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  



Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/165/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXIII/166/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu 
Poznańskiego zadania zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych przedstawiła Pani 
Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/166/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXIII/167/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
przedstawiła Pani Skarbnik Pani Skarbnik poinformowała, że w załączniku nr 2a wprowadzono 
zmianę w paragrafie 4610 zamiast 5500zł jest 5000zł, dodane zostały dwa paragrafy 4440 „odpisy na 
Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych” zwiększono o 610zł (w związku ze zmianami w 
zatrudnieniu) i z paragrafu 4300 „zakup usług pozostałych” te dwie kwoty zostają zdjęte, czyli zmiana 
w rozdziale 7523 urzędy gmin. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/167/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXIII/168/2016 w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy, 
które nie wygasają z upływem 2016r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, 
że radni otrzymali nowy projekt uchwały, w którym wprowadzono zmiany w związku z tym, że 
ogłoszony przetarg na budowę oświetlenia rozstrzygnięty został tylko w jednej części dotyczącej 
oświetlenia w Kleszczewie ul. Owocowa, Dębowa, Porzeczkowa, Morelowa, Brzoskwiniowa i 
Wiśniowa – na kwotę 190.358,63zł. Przetarg na budowę oświetlenia ulicznego w Tulcach ul. Radosna, 
Nagradowicach, Ziminie, Kleszczewie ul. Strażacka, Szewcach ul. Tulecka, Orzechowa i Topolowa 
został unieważniony i w tym zakresie projekt uchwały omawiany podczas posiedzenia Komisji 
wymagał zmiany. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/168/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 15 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXIII/169/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zamiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki nr 
99, 100, 101, 102, 103, 30/17, i 30/18 położone w obrębie Krzyżowniki przedstawiła Pani Pakulska – 
Schoen. Pani Pakulska- Schoen poinformowała, że w drodze przetargu niegraniczonego sprzedane 
zostały działki nr 99, 100, 101, 102 i 30/17, a pozostałe dwie stanowią drogi. Teren ten w całości 
stanowi obszar aktywizacji gospodarczej zgodnie z planem z 2005r. Nabywcy tych działek wnioskują 
o zmianę parametrów zabudowy tj. wielkość powierzchni zabudowy, wysokość oraz zmniejszenie 
wskaźnika powierzchni biologicznie czynnej - ponieważ wskaźnik tam obowiązujący odnosi się  do 
terenów zabudowy mieszkalnej (30%), a tereny aktywizacji to raczej tereny utwardzone tj. parkingi 
czy dojazdy. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 
głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/169/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
Przewodniczący Lesiński poinformował, że tematem wspólnego posiedzenia Komisji dnia 12 grudnia 
był budżet gminy na 2017r. i sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
14.12.2016r. – Zgromadzenie Związku Schronisko poświęcone uchwaleniu budżetu. Pan Wójt 
podkreślił bardzo dobrą kondycję finansową Związku - z budżetem na poziomie 1.126.000zł, w 
którym koszty utrzymania zwierząt są na poziomie ok. 900.000zł, a ok. 200.000zł to koszty płac. 
15.12.2016r. – Zgromadzenie Związku GOAP poświecone uchwaleniu budżetu. Pan Wójt podkreślił, 
że przyszłoroczny budżet Związku się zbilansował i nie ma jakichś istotnych zaległości. Zaczęła 
działać spalarnia (koszty jej funkcjonowania w okresie rozruchu są niższe). W 2017r. będą też 
wysokie koszty przyjmowania odpadów zielonych na kompostownię w Suchym Lesie. 
16.12.2016r. – Posiedzenie Rady Metropolii, podczas którego nie doszło do uchwalenia budżetu, ale 
uchwalono plan mobilności miejskiej dla Metropolii. 
21.12.2016r. – spotkanie w Aquanecie, w efekcie którego strony zostały przy swoich stanowiskach. 
Pan Wójt uważa, że istniejące porozumienie reguluje współpracę z Aquanetem na określonych 
zasadach, natomiast Aquanet podważa jednoznaczność zapisów porozumienia co do okresu 
egzekwowania kar za niedostarczanie ścieków w wymaganej ilości.  
 
Pan Wójt poinformował o następujących inwestycjach na terenie gminy: 
- dobiega końca termomodernizacja budynku w Gowarzewie, 
- trwają prace związane z usuwaniem skutków awarii dachu na budynku ośrodka kultury (na rachunek 
firmy Pana Wyciska, która nie podjęła się usunięcia usterek po realizacji prac na tym obiekcie). 
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 
 Pan Wójt przedstawił radnym mapy terenu przeznaczonego pod aktywizację w Kleszczewie. 
Wójt poddał pod dyskusję temat ewentualnego zakupu przez gminę dodatkowych części tego terenu, 
poza założonym już wcześniej kupnem terenu pod przedszkole i rynek, który byłby strefą publiczną. 
Wójt sugeruje rozważyć ubieganie się też o teren pod usługi i drogi, które sąsiadują z działkami 
będącymi przedmiotem zainteresowania gminy.  
 Pani Halina Michalak - Szczepaniak zapytała czy Poznańska Hodowla Roślin nie może 
przekazać tych działek za 1zł? 



 Pan Wójt stwierdził, że jako spółka skarbu państwa nie ma takiej możliwości. Pan Wójt 
sugeruje, że być może należałoby także zabiegać o zakup terenów przylegających do parku, a 
rozważyć należy to teraz bo w przyszłości może już nie być szansy na rozmowy w tej sprawie. 
Radny Szafrański zapytał czy teren sprzedany zostanie developerowi? 
 Pan Wójt wyjaśnił, że jest zainteresowana firma, która chce nabyć cały teren w granicach ul. 
Strażackiej z myślą o zabudowie mieszkaniowej. Pan Wójt podkreślił, że celowym jest, aby już na tym 
etapie zabezpieczyć interesy gminy. 
 Na prośbę radnego Szafrańskiego, Wójt wskazał na mapie obszary, którymi gmina byłaby 
zainteresowana. Wójt uważa, że zagospodarowanie otoczenia rynku  pod działalność handlową i na 
wyższych kondygnacjach mieszkania powinno być już w gestii firmy, która zakupi ten teren ponieważ 
gmina nie jest w stanie tego zrealizować. Zastanowić się jednak należy także nad terenami 
przylegającymi do parku. Wójt dodał, że ewentualne dalsze decyzje uzależnione będą od przebiegu 
rozmów z właścicielami terenu.  
 Radni jednogłośnie poparli propozycje Wójta co do kierunku rozmów z Poznańską Hodowlą 
Roślin w sprawie przedmiotowych terenów. 
 
Ad. 19 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 19:00. 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
Protokołowała:                                                                    Za zgodność z przebiegiem obrad 
 
Magdalena Rakszawska Przewodniczący Rady Gminy 
 
       

           Henryk Lesiński  


